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Informe de la ponència del Casal del Metge

A l’Assemblea ordinària de Delegats 
del Sindicat de Metges de Catalunya 

AN Y 1927

Senyors:

En l’Assemblea del Sindicat de Metges de Ca
talunya de l’any 1925, es presenta un projecte con
cret del Casal del Metge, que meresqué l’aprova- 
ció de l’Assemblea i des d’aquella data, era el 
juny de 1925, es començaren els treballs de subs- 
cripció que varen donar el résultat esplèndid que 
tots recordeu, de tal manera, que la realització 
del Casal es pot dir que era un fet.

S ’estava en vigilies d’emprendre aquesta obra, 
quan, en març de 1926, per les circumstàncies que 
en aquells moment travessava el nostre Sindicat, 
el Conseil, amb un bon seny que l’honora, sos- 
pengué tota actuació deixant paralitzada aquesta 
obra.

En l’Assemblea del mateix any 1926, quan tot 
just s’acaben de passar les dificultats que entorpi- 
ren el funcionament total del Sindicat, el Conseil 
va preguntar a l’Assemblea l ’orientació a seguir 
respecte aquest projecte.

L ’Assemblea va contestar que procedía que el 
Conseil tingues cura de l’estudi, pels mitjans que 

cregués convenients, del projecte aprovat en l’A s
semblea de 1925, adaptant-lo a les circumstàncies 
actuals.

Per l’amabilifàt del Conseil, els sotasignants hem 
estât honorats amb l’encàrrec de fer aquest estu- 
di i per a portar-lo a terme hem célébrât diverses 
conferències amb el propi Conseil del Sindicat de 
Metges de Catalunya, requerint en una d’elles, el 
seu criteri respecte a la conveniència de la imme
diata realització del Casal.

A  les manifestacions recollides en aqüestes en
trevistes, ais diversos parers exposats en el si del 
Conseil i a les observacions expontánies que se’ns 
han fet, hem procurât acoblar-hi totes les impres
sions que ens ha estât possible recollir, amb el de-

sig que el nostre treball fos orientât d’acord amb 
l’estât d’opinió més generalitzat.

Aquesta ponència es trobava davant d’un man
dat concret que era el que tenia el deure de com- 
plir en primer terme: “ L ’adaptació del projecte 
aprovat l ’any 1925 a les circumstàncies actuals” .

En pretendre complir aquest mandat i dispo- 
sar-nos a fer aquesta adaptado, ens trobárem amb 
un fet, avui generalment conegut i prou persis
tent per merèixer que sigui tingut en considera
do. Ens referim a la baixa que, en general, s’ha 
experimentat en el ram de construcció, els solars. 
la má d’obra, el material de construcció i els im
mobles han sofert una baixa digna de tenir en 
compte.

Aquest fet es tradueix en una reducció en tots 
els cálculs fets en el projecte aprovat l’any 1925, 
reducció que la ponència ha procurât estudiar, in- 
formant-se convenientment, si bé no ha tingut in
terés en concretar per les següents raons :

Els projectes d’aquesta magnitud, aquesta me
na d’obres, tenen sempre un marge d’imprevist 
que fa que al final, en practicar la liquidació, re
sulti un excès sobre els calculs previstos, els qui 

tenen una llarga experiéncia en la construcció i 
parlen sincerament, ho afirmen i, altrament, és co
sa de tots coneguda i que tots la sabem, petits dé
tails, desigs de millora i perfecció en el curs de 
les obres, etc., motivèn aqüestes diferències, sigili 
quina sigui la forma de construcció que s’empri.

Amb aquest criteri, en fer el primer projecte, 
ja es va procurar prescindir de diversos ingres
sos amb desig de calcular per excès, per evitar que 
després no résultés calculât per defecte. Ara, en 
trobar-nos davant d’aquesta baixa, hem sostingut 
aquest mateix criteri.

Si en fer el primer projecte, amb les dades d’a- 
quell moment, l’obra del Casal del Metge ja re-


